
فقط »بزکش« غلیظ   تر شده!

دهه چهل وقتــی از خیابان ها گــذر می کردیم با 
چهره های متفاوتی روبرو می شــدیم تا هرکدام در 
گوشه ای مشغول تیغ زدن گوش عابرانی باشند که 

بعضی ساده دل و گروهی طمع کار بودند. 
این ها رزق روزانه خود را از همین طریق به دســت 
می آوردند و کســانی که بارهــا فریب می خوردند 
بازهم در این دام هــای کوچک و بزرگ می افتادند 
تا سرکیســه شــوند. ازجمله این بساط ها می توان 
به پرندگانی اشــاره کرد که صاحبانشان با دریافت 
مبلغی از عابران آن ها را مجبور می کردند کاغذی از 
درون قاب کنار قفس بردارند و به متقاضی بدهند 
و در این برگه ها که فال نام داشت به متقاضی نوید 
پولدار شــدن می داد و همچنین دیگری جعبه های 
شانســی می فروخت تا خریدار مشــتاق درون آن 
ســکه و اســکناس پیدا کند اما پــس از پرداخت 
رقمی قابل توجه با یک بسته آدامس خروس نشان 
یا شکلات کشــی روبرو می شد که البته این مسیر 
به  صورت کمی شــکیل تر و پررنگ تر، هنوز هم در 

سوپرمارکت ها جریان دارد. 
اگرچه بســاط فالگیــری با پرنــدگان و بلیط های 
بخت آزمایــی به  ظاهر حذف یا کمرنگ شــده اما 
کلاهبــرداری در برخــی خریدهــای اینترنتی به  
ســرعت جای آن هــا را گرفته تا نشــان دهد خر 
همان خر اســت و تنها پالانش عوض شــده تا به  
عنوان نمونه یک فروشــگاه بزرگ به مناسبت های 
مختلف مانند شــب یلدا، روز مــادر و جمعه آخر 
ماه های ســنتی در داخل و از آن  سو کریسمس و 
والنتاین به  عنوان رهاورد خارج برای مشتریان خود 
تخفیفات صوری قائل شوند و به  طور مثال نسبت 
به کالای خریداری  شــده بیســت تا سی درصد از 
مبلغ دریافتی بعد از 72 ســاعت به  عنوان تخفیف 
به  حساب مشتری اعاده گردد که با توجه به گران 
بودن کالا در اینگونه فروشگاه ها چنین ترفندهایی 
نه  تنها تخفیف نیست بلکه به معنای اغفال مشتری 
اســت زیرا صاحبان این واحدها حساب شده اقدام 
می کنند تا در طول همان 72 ساعت سودی که از 
پول امانتی مشــتری می برند چندین برابر تخفیف 
به دست آید و مالباخته تصور کند در خرید از این 
واحد ســود برده اســت، حال آن که متضرر واقعی 
جمع خریداران هســتند نه فروشگاه! البته عودت 
مبالغ یادشــده در برخی مــوارد طولانی تر از یک 
ماه هم می شــود اگر سر زا نرود و خریداران با یک 
واحد تعطیل شــده روبرو نباشند و حتی ترفندهای 
دیگری هم هست که وقتی لیست تقاضای خریدار 
همراه با واریز وجه برای فروشــنده ارسال می شود 
پیامی به او می رســد که تعدادی از اقلام را موجود 
ندارند و در اولین فرصت وجوه مربوط به حسابشان 
اعاده خواهد شد که اگر حقیقت داشته باشد چند 
روز بعــد پول اضافی را دریافت می کنند تا تخفیف 
خیالی به نام مشــتری و ســود این مدت اسکونت 
شده به کام فروشنده باشد! از دیگر ترفندهای این 
فروشــگاه ها این اســت که در آغاز حراج اینترنتی 
مبلــغ کالاهایی که موجود ندارنــد را در کمتر از 
24 ســاعت اعاده می دهند تا نوعی تبلیغ و اعتماد 
برای جذب مشــتریان اینگونه باشد اما در ادامه و 
با گذشت زمان و افزایش خریداران طمع کار، زمان 
برگشــت وجوه مازاد به روز می شــود تا همچنان 
در حســاب های سپرده سودآور باشــد! البته نباید 
نادیــده گرفت که بــرای مثال در فروشــگاه های 
فیزیکی، خریــداران می توانند هرگونه لوازم خانگی 
یا پوشــاک را قبل از خریــد امتحان کنند، اما این 
کار را نمی توان هنگام خرید برخط انجام داد که در 
ادامه با مشــکلاتی دوچندان مواجه خواهد بود. بر 
اساس آمارهای موجود در دوران کرونا، سامانه های 
بــورس و فــروش خودرو بــا پیک هــای مقطعی 
رکوردشــکنی کردند. فروشــگاه های برخط رشد 
دو برابری، ســامانه های نوبت دهی برخط خدمات 
درمانی رشــد سه برابری و سوپرمارکت های برخط 
رشد ده برابری را رقم زدند که کاهش رفت وآمدها 
و در اختیار بودن تنوع کالاها از مزایای این رشــد 
و خرید اینترنتی بود تا همچنان موردتوجه باشند. 
درحالی که در دنیای امروز و از چند دهه قبل عموم 
افراد در بعضی کشــورها با خرید برخط آشنا بودند 
و بازارهای ســنتی دیگر رونق قدیم را نداشــت و 
رقابت بین کســب وکارهای اینترنتی هم شدیدتر 
می شــد که این امر در ایــران طی دوران کرونا جا 
افتاد بــه این صورت که هرکدام از کســب وکارها 
برای جلب نظر مشــتری امکانات و مزایای خاصی 
را تأمین کردند تــا در بازار رقابت بمانند که امروز 
هــم کم وبیش ادامــه دارد و می توانند بهتر از این 
هم باشند به شرطی که تقلب از آن ها بیرون برود. 
حالا رشد 81 درصدی کسب وکارهای برخط که در 
دوران کرونا اتفاق افتاد مشکلات تازه ای را رقم زده 
اســت اما بازهم به دلیل ماهیتی که دارد توانسته 
اســت جایگاه خــود را در بین جامعــه حفظ کند 
و مردمــی که تا قبل اعتقادی بــه خرید اینترنتی 
نداشــتند در ایــن وضعیت به اجبار بــرای تأمین 
مایحتاج خود ازجملــه حمل ونقل و ایاب وذهاب و 
حتی آموزش هم به فضای مجازی روی آورند؛ زیرا 
از پایان سال 1399 برخی از کسب وکارهای سنتی 
به نقطه پایان فعالیت خود نزدیک می شدند و این 
تضاد سریع اســت که اگر موردتوجه مسئولان امر 
قرار نگیرد تا سازوکارها را تغییر داده و به روز کنند، 

به سرعت با چالش های آن همراه خواهد بود.

بیتوجهیتاکی؟!

حضـرت آیـت الله خامنـه ای رهبـر معظـم انقلاب اسـلامی 
صبـح دیـروز در دیـدار دسـت اندرکاران کنگـره 24 هـزار 
مسـئولان  عملکـرد  از  انتقـاد  بـا  بـزرگ  تهـران  شـهید 
کشـورهای اسـلامی در قبـال موضـوع بسـیار مهـم غـزه 
گفتنـد: برخـی مواقـع موضع گیری ها و اظهارات مسـئولان 
کشـورهای اسـلامی اشـتباه اسـت زیـرا دربـاره موضوعـی 
کـه  می کننـد  صحبـت  غـزه  در  بـس  آتـش  همچـون 

از اختیـار آنهـا خـارج اسـت و در دسـت دشـمنِ خبیـثِ 
اسـلامی  کشـورهای  مسـئولان  اسـت،  صهیونیسـتی 
 بایـد نسـبت بـه موضوعاتـی کـه در اختیـار آنهـا اسـت،

 اقدام کنند.
رهبـر انقـلاب اسـلامی تاکیـد کردنـد: آن موضوعـی کـه 
قطـع  اسـت،  اسـلامی  کشـورهای  مسـئولان  اختیـار  در 
شـریان های حیاتی به رژیم صهیونیسـتی است، کشورهای 

اسـلامی بایـد ارتباط سیاسـی و اقتصـادی خـود را با رژیم 
صهیونیسـتی قطـع کننـد و بـه ایـن رژیـم کمـک نکنند.

نامناسـب  عملکـرد  به رغـم  کردنـد:  خاطرنشـان  ایشـان 
مسـئولان کشـورهای اسـلامی و به رغـم همـه سـختی ها، 
همان گونـه کـه در قـرآن آمـده، خداونـد بـا مـردم مومـن 

اسـت و هرجـا کـه خـدا باشـد، پیـروزی خواهـد بـود.
حضـرت آیـت الله خامنـه ای افزودنـد: پیـروزی مـردم غـزه 

قطعـی اسـت و خداوند متعـال این پیـروزی را در آینده نه 
چنـدان دور بـه امت اسـلامی نشـان خواهـد داد و دل های 
مسـلمانان و در راس آنها مردم فلسـطین و غزه خرسـند و 

خوشـحال خواهد شد.
انقـلاب اسـلامی در ایـن دیـدار،  مشـروح بیانـات رهبـر 
هم زمـان با برگـزاری کنگره 24 هزار شـهید تهـران بزرگ 

منتشـر می شـود.
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گزارش
رهبر انقلاب خطاب به مسئولان کشورهای اسلامی: 

شریان های حیاتی رژیم صهیونیستی باید قطع شود

رئیس شــورای وحدت اصولگرایان گفــت: اگر هویت ها 
مستقل شود و گروه های مختلف با هیئت  رئیسه ها و دفاتر 
مجزا شکل بگیرند، به مرور اختلاف فکرها ایجاد می شود. 
بنابراین سیاســت جدی ما این اســت کــه با صحبت  با 

گروه های هم فکری به یک وحدت دست پیدا کنیم.
حجت الاســلام مصطفــی پورمحمدی رئیس شــورای 
وحدت اصولگرایان در نشست هم اندیشی شورای وحدت 
با رسانه ها، اظهار داشت: ما در شورای وحدت هرچند به 
عنوان یک مجموعــه در انتخابات فعالیت می کنیم ولی 
نگاه مان بیشــتر به تحولات جدی و اساسی در امورات 
کشور است چه بخش اجرایی چه مسائل سیاسی و بویژه 

مسائل اقتصادی معطوف است. 
وی افزود: جامعه ما این روزها با شــوک ها، نگرانی ها و 
دغدغه هایی روبرو اســت و یک سری گسل ها در جامعه 
ایجاد شــده که وفاق  اجتماعــی را دچار اختلال کرده 
اســت که این گسل ها طبعا دشمنان را به طمع انداخته 
و همــه ما وظیفه داریم قبل از هــر چیز به درمان این 
چالش هــا بپردازیم. پورمحمدی با بیــان اینکه ماهیت 
انتخابات هــا در طول تاریخ وحدت ســاز بوده، گفت: در 
عین حال انتخابات عبور از مشــکلات را هموار می کند 

و غیر از آثار حقوقی که دارد، حق سرنوشــتی است که 
برای هر شهروندی ایرانی محفوظ  می باشد. 

پورمحمــدی دربــاره احتمال ائتلاف با ســایر گروه های 
اصولگرا برای ارائه فهرست مشترک در انتخابات مجلس 
گفــت: همگرایی ظرفیت مثبت تلقی می شــود و تجزیه 
بلوک های سیاسی نقطه ضعف اســت؛ از این رو وحدت 
و همگرایی مــورد تأکید ما به عنوان شــورای وحدت و 
جامعه روحانیت اســت. رئیس شورای وحدت افزود: اگر 
هویت ها مســتقل شود و گروه های مختلف، با هیئت های 
رئیســه ها و دفاتر مجزا شکل بگیرند، رفته رفته  اختلاف 
سلیقه ها و اختلاف فکرها ایجاد می شود. بنابراین سیاست 
جدی ما این اســت که با صحبت  با گروه های هم فکری 
بــه یک وحدت برســیم. وی همچنین درباره فهرســت 
انتخابات شــورای وحدت برای انتخابات مجلس خبرگان 
رهبری عنوان کرد: لیســت خبرگان توســط جامعتین 
تنظیم می شــود و تشــکل های اصولگرا معمــولا از این 
فهرست حمایت خواهند کرد. ما منتظر اعلام نتایج نهایی 
صلاحیت نامزدهای انتخابات خبرگان هستیم و انشاالله در 
روزهای آینده نشست هایی را برای نهایی کردن فهرست 

برای انتخابات خبرگان در دستور کار قرار خواهیم داد.

پورمحمدی:

به دنبال وحدت با سایر گروه های هم فکر هستیم
سخنگوی شورای وحدت گفت: در صورتی که شرایط را 
لازم بدانیم آمادگی داریم با جریان های نزدیک به خود، 
فهرست مشترک داشته باشیم، اما در عین حال فهرست 

مستقل خود را هم دنبال می کنیم.
منوچهر متکی در نشســت هم اندیشــی بــا نمایندگان 
رسانه ها در پاسخ به پرسشی درباره نتایج رایزنی هیئت 
شــورای وحدت با شورای نگهبان، گفت: شورای وحدت 
تصمیم گرفت هیأت ســه نفره تشــکیل دهد و در این 
راســتا جلســاتی را برگزار کرد. من و آقای بادامچیان 
با شــورای نگهبان مطالب را مطــرح کردیم و امروز هم 
فهرســت داوطلبان مورد نظرمان را برای بررسی مجدد 

صلاحیت ها به شورای نگهبان ارسال می کنیم.
ســخنگوی شــورای وحدت همچنین درباره انتخابات 
خبرگان رهبری، تاکید کرد: شــورای وحدت از فهرست 

جامعتین در تهران و استان ها حمایت می کند.
متکی تاکید کرد: رقابت، بخشــی از مولفه های رهبری 
اســت و امیدواریم با حضور جریان های سیاسی این امر 
محقق شــود؛ البته ممکن است ملاحظاتی در ملزومات 
مورد نیاز برای رقابت از جمله موضوع صلاحیت ها حرف 
و حدیث هایی وجود داشــته باشــد اما آنچه اعلام شد 

نشــان می دهد از همه مجموعه ها رقــم قابل توجه ای از 
صلاحیت ها را داریم . وی یادآور شد: احزاب باید به نقش 
و جایگاه ملی خــود توجه کنند. احزاب برای حضور در 
انتخابــات به وجود می آیند؛ مجوز دریافت نمی کنند که 
انتخابات را تحریم کنند، ضمن آنکه حضور در انتخابات 

به شرط چاقو نیست.
سخنگوی شورای وحدت درباره رسیدن به یک فهرست 
مشترک در جریان اصولگرایی، گفت: این امر مورد توجه 
جریان ها قرار گرفته اســت و ما هم آن را در دستور کار 
قرار دادیم. در صورتی که شرایط را لازم بدانیم آمادگی 
داریم با جریان های نزدیک به خود، فهرســت مشترک 
داشــته باشیم. اما در عین حال فهرست مستقل خود را 

هم دنبال می کنیم.
متکی اظهار کرد: در جلسه هیات عالی تصمیم گرفته ایم 
مصاحبه و گفت وگوها با داوطلبــان انتخابات مجلس را 
آغاز کنیــم، از این رو طرف چند روز آینــده آنها را فرا 
می خوانیم و با داوطلبان گفت وگو می کنیم تا در تهران 
بتوانیم به فهرست 3۰ نفره برسیم. در همین راستا  1۰ 
بهمن ماه دومین نشســت سراســری روئســای شورای 
وحدت  و ستادهای انتخاباتی در تهران برگزار خواهد شد.

سخنگوی شورای وحدت خبر داد:

آمادگی برای تهیه لیست مشترک با جریان های همسو

قالیباف: موضوع افزایش تعرفه اینترنت 
پیگیری می شود

رئیس مجلس شــورای اســلامی به افزایش قیمت اینترنت انتقاد کرد و 
گفت: امروز اینترنت جنبه فانتزی ندارد و زندگی مردم آنجا جریان دارد، 
از این رو این موضوع را دنبال کرده و تلاش می کنیم تا مسئله حل شود.
محمدباقر قالیباف در نشســت علنی دیروز مجلس در پاســخ به تذکری 
با بیان اینکه در جلســات نظارتی صحن به موضوعات اینچنینی از جمله 
دارو رسیدگی شده است، گفت: حتماً موارد مطروحه را نیز در رسیدگی 
هــای نظارتی دنبال می کنیم، درباره موضوع افزایش تعرفه اینترنت نیز 
با رئیس جمهور صحبت کرده و گفته ام که اینترنت مانند کالای اساسی 

برای مردم است.
رئیس مجلس شورای اسلامی در ادامه تصریح کرد: امروز اینترنت جنبه 
فانتزی ندارد و زندگــی مردم آنجا جریان دارد، از این رو این موضوع را 

دنبال کرده و تلاش می کنیم تا مسئله حل شود.

 الحاق انبوهی از پهپادهای راهبردی
 به سازمان رزم ارتش 

آیین الحاق انبوهی از پهپادهای راهبردی رزمی، شناســایی، انهدامی و 
راداری طراحی و تولیدشده توسط وزارت دفاع و همکاری ارتش با حضور 
امیر سرلشکر سیدعبدالرحیم موسوی فرمانده کل ارتش، امیر محمدرضا 

آشتیانی وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح برگزار شد. 
در این مراسم، انواع پهپادهای راهبردی چندمنظوره ابابیل4، ابابیل5 با 
قابلیت اجرای انواع مأموریت های شناسایی، مراقبت، جنگ الکترونیک، 
جمع آوری اطلاعات ســیگنالی، رزمی، همچنین پهپادهای آرش و باور 
با قابلیت اجرای مأموریــت انهدامی، دوربرد و نقطه زن و نیز پهپاد جت 
کرار با قابلیت اجرای انواع مأموریت های هدف، رزمی و رهگیر هوایی به 
سازمان رزم ارتش جمهوری اسلامی ایران ملحق شد. پهپادهای تحویلی 
ضمن ارتقا، به ســامانه های خودحفاظتی و ضدجنگال، ناوبری چندگانه 

بومی و تسلیحات هوشمند نقطه زن تجهیز شده و... هستند.

 1560 اصلاح طلب در انتخابات مجلس 
ثبت نام کرده اند 

ســخنگوی ســتاد انتخابات کشــور گفت: برای انتخابات امسال 156۰ 
نفر اصلاح طلــب، 2725 اصول گرا و 4۰73 نفر از طیف های مســتقل 
برای انتخابات ثبت نام کرده اند به همین جهت شــرایط رقابتی بودن در 

انتخابات امسال مهیا است.
محسن اسلامی گفت: برای انتخابات مجلس امسال 156۰ نفر اصلاح طلب، 
2725 اصول گرا و 4۰73 نفر از طیف های مستقل برای انتخابات ثبت نام 
کرده اند به همین جهت شرایط رقابتی بودن در انتخابات امسال مهیا است. 
وی درباره چگونگی بدست آمدن این آمار گفت: در مرحله پیش ثبت نام و 
ثبت نام، پرسشنامه ای در اختیار داوطلبان قرار گرفته که در این پرسشنامه 
سوالی مبنی بر تعیین وابستگی یا تمایل داوطلب به هر کدام از طیف های 
سیاســی آورده شده بود. این پرسشنامه بر اساس قانون باید توسط وزارت 

کشور تعریف و تدوین شود و به تایید شورای نگهبان برسد.

سخنگوی قوه قضاییه: 

 محاکمه منافقین 
مطالبه جدی مردم ایران است

 ســخنگوی قوه قضاییــه گفت: مطالبــه محاکمه منافقین خواســته تمام ملت 
ایران است.

ستایشــی ســخنگوی قوه در جمع خبرنگاران در حاشیه دادگاه منافقین، اظهار 
داشت: این محاکمه که در شعبه 11 شاهدش بودیم مربوط به محاکمه منافقین 
است. وی افزود: محاکمه منافقین یک مطالبه جدی مردم ایران است این مطالبه 
در ســالیان گذشته وجود داشــته و به مرحله ای رسیدیم که توسط قوه قضاییه 

رسیدگی می شود.

ستایشی ادامه داد: مطابق موازین قانونی در مقام پاسخگویی این مطالبه هستیم، 
ایــن پرونده بحث بیش از صد جنایت تروریســتی خیانت بار اســت این پرونده 
دارای شکات متعدد اســت و روند دادرسی یک روند دادرسی عادلانه و منطبق 

با موازین قانونی است.
وی افزود: تمام تلاش قوه قضاییه این اســت که این رســیدگی به احسن وجه 
متجلی شود و هیچ حقی از کسی ضایع نشود قبل از تشکیل دادگاه به این نکته 
توجه شد به صورت رسمی ابلاغ شــود که متهمین وکیل تعرفه کنند متهمین 
پرونده از معرفی وکیل امتناع کردند و دادگاه تکلیف داشــت وکیل تسخیری را 
برای اینها تعریف کند و پنج نفر از وکلای تسخیری در جلسه و در مقام استماع 

حضور داشتند.
ستایشی گفت: به رغم اینکه این گروهک تروریستی از منفور ترین و بی شرمانه 
ترین جرم ها امتناع نکردند و مغضوب هســتند توسط ملت ایران، اصرار قوه این 
اســت که پرونده اینها کاملًا عادلانه و منطبــق با موازین قانونی صورت بگیرد و 

تشریفات دادرسی مورد توجه کامل قرار بگیرد و کسانی که در مقام قضاوت های 
هستند در انتها برای دادرسی عادلانه شهادت بدهند.

وی افزود: گروهک تروریستی مجاهدین خلق از ابتدای انقلاب تا کنون اقدامات 
خیانت آمیز فراوانی را مرتکب شــدند و در این پرونده که متضمن کیفر خواست 
هفتصد صفحه ای اســت تلاش شده که عمده این جنایات و خباثت ها مثل قتل 
مردم عادی زنان کودکان و شهروندان تا شهادت مسؤولین ما و همچنین ارتباط 

این گروهک با رژیم بعثی و اقدام ارائه اطلاعات به رژیم های خاصم بیان شود.
ستایشــی در پاسخ به ســوال یکی از خبرنگاران که پرســید مساعدت دستگاه 
قضایی درباره متهمینی که توبه می کنند چیســت، گفت: کســانی که نسبت به 
اعمالشــان پشیمان هســتند مسایلشان مورد بررســی قرار می گیرد. وی افزود: 

پرونده تتلو در مرحله رسیدگی است و هم اکنون در بازداشت است.
ستایشــی در خصوص برگزاری دادگاه تتلو بــه صورت علنی، گفت: اصل بر این 

است که تمام دادگاه ها علنی برگزار شود مگر دلیل خاصی وجود داشته باشد.

روزنامه نگار پیشکسوت
حسن  روانشید

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه ماموریت محوری در دانشگاه جامع امام حسین)ع( 
از موفقیت های این دانشگاه محسوب می شود، گفت: پاسداری از انقلاب اسلامی 

در گرو یک کار علمی و مبتنی بر دانش است.
سید ابراهیم رئیســی دیروز در دیدار روسای دانشــگاه های برتر و معین کشور 
و اعضای هیئت علمی و پژوهشــگران که در دانشــگاه جامع امام حســین )ع( 
برگزار شد، ضمن توصیه و دعوت جامعه دانشگاهی کشور به بازدید از نمایشگاه 
دستاوردهای چشمگیر دانشجویان این دانشگاه، به بیانات رهبری معظم انقلاب 
در آغاز سال نو مبنی بر ضرورت ایجاد تحول در کشور اشاره کرد و تصریح کرد: 
دولت ایجاد این تحول در کشــور را مســئولیت و وظیفه سنگین خود می داند و 

پیشران این تحول نیز، حرکت دانشگاه هاست.
رئیس جمهور با اشاره به ماموریت و وظیفه دانشگاه ها و مراکز علمی کشور برای 
زمینه ســازی در ایجاد تحول با بهره گیری از علم و دانش، بر ضرورت بازنگری در 
اقدامات و فعالیت دانشگاه ها تصریح کرد: آنچه موجب شده امروز از دانشگاه جامع 
امام حســین )ع( به عنوان یک دانشــگاه تراز و موفق یاد کنیم ماموریت محوری 
اســت به عبارت دیگر این دانشگاه ماموریت خود را در ایجاد پشتوانه علمی برای 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در پاسداری از نظام و انقلاب تعریف کرده است.

رئیسی با بیان اینکه اقدام اساسی دانشگاه امام حسین )ع( حرکت از مقاله محوری 
به سمت مسئله محوری است، تصریح کرد: مقاله و تولید علم مهم است اما زمانی 

اثربخش و مفید خواهد بود که جامعه را به سمت مهارت آموزی سوق دهد.
رئیس جمهور در ادامه یکی از خلأهای موجود در دانشگاه ها و مراکز علمی کشور 
را عدم مهارت آموزی در کنار علم آموزی به دانشــجویان عنوان کرد و گفت: آنچه 
موجب شده که دانشجو به رغم تسلط بر فرمول ها، در اجرا دچار مشکل باشد عدم 
توجه به مســئله مهارت آموزی در کنار علم آموزی در دانشگاه هاست. وی درباره 
تولید علم و دانش گفت: بســیار مهم اســت که ما بتوانیم در دانشگاه هم نیروی 
انســانی  تراز تربیت کنیم، هم تولید علم و دانش و هم اســتفاده از فناوری های 

نوین برای پیشرفت کشور را داشته باشیم و این در گرو تحول دانشگاه ها است.
رئیســی بیان کرد: دانشجوی ما وارد عرصه تلاش می شود فرمول را به خوبی بلد 
اســت در امتحان هم می تواند نمره بیاورد، در مرحله علم و دانش و دانش آموزی 
می تواند فرمول را به دیگران منتقل کند اما در عرصه اجرا آن موفقیت بایســته 

را ممکن است نداشته باشد لذا در اینجا علم افزایی و مهارت افزایی مهم است.
رئیس جمهور عنوان کرد: مســاله علوم انســانی و علوم پایه از اهمیت بسیاری 
برخوردار اســت ما برای علوم مهندســی و علوم پزشکی اهمیت قائل هستیم اما 
نباید علوم انســانی و علوم پایه تحت الشعاع علوم مهندسی و احیانا پزشکی قرار 

بگیرد آنها جایگاه خودشــان را دارند و علوم انســانی جایگاه خود را دارد و ما در 
علوم انســانی حرف داریم. آیا سهم ما در علوم انسانی در جهان به همان میزانی 

که باید هست؟
رئیســی تصریح کرد: تهدید و تحریم ها روی صنایع هســته ای و نظامی بوده اما 
چرا پیشــرفت روی این صنایع بیشــتر از صنعت خودرو سازی و صنایع خانگی 
اســت پاسخ این است انگیزه داشتن و پیگیری در سامان یافتن امور بسیار موثر 

است.کار با یک دستور حل نمی شود کار با پیگیری مجدانه حل می شود.
وی خاطرنشــان کرد: ما حتما ظرفیت های بســیاری داریم که می توان آنها را از 
قوه به فعلیت آورد و مشــکلات مردم را حل کرد. نکته اول در این ارتباط کسب 
دانش، فرمول های علمی، تولید علم، داشــتن نظریه و نظریه پردازی است. نکته 
دوم شــناخت جامعه و نیاز جامعه اســت. دانشــمندی که نیاز خود و جامعه را 
نشناســد هرچقدر هم که علم افزایی کند بسیار خوب است برای نوشتن کتاب و 

ارائه فرمول بسیار خوب است. 
رئیــس جمهور گفــت: رهبر فرزانــه انقلاب اســلامی همواره بــا رهمنودهای 
حکیمانه شــان دانشــگاه را هدایت کردند اگر این منظومه فکری که ایشــان در 
ارتباط با تحول دانشــگاه ها و تحول کشور ارائه فرمودند در بخش های مختلف به 

کار بسته شود بسیار مهم است. 
وی افزود: من به همه دســتگاه های کشــور توصیه می کنم کار و فعالیت خود را 
در کنار دانشــگاه و دانش علم و فناوری ببینند همه وزرا و روســای سازمان ها و 
دستگاه ها بدانند که کارشان باید از دانش روز و فناورانه و علم پایه برخوردار باشد 
و این می تواند فناوری را بالا ببرد و برای کشور و آن دستگاه ارزش افزوده ایجاد 
و ما را از پیشــرفت برخوردار کند. رئیسی گفت: این وظیفه مهم اساتید، روسای 
دانشــگاه ها، معلمان و مربیان تا متربیان و متعلمان و دانشــجویان است که در 
مسیر پیشرفت کشور نقش آفرینی کنند و در جاهایی که به آنها میدان داده شده 

کارهای بزرگی انجام شده است.

بازدید ۳ ساعته رئیسی از دانشگاه جامع امام حسین »ع«

ماموریت سپاه، پاسداری از انقلاب است

 رونمایی از آزمایشگاه تست موتورهای هوایی 
در شرایط پروازی

آزمایشگاه تست موتورهای هوایی در شــرایط پروازی، با نام 
آزمایشــگاه معراج در جریان بازدید رئیس جمهور از دانشگاه 

جامع امام حسین )ع( رونمایی شد.
در جریان بازدید ســید ابراهیم رئیســی از بخش های مختلف 
دانشگاه جامع امام حســین )ع(، آزمایشگاه تست موتورهای 
هوایی در شــرایط پروازی که از تکنولوژی بسیار پیشرفته ای 

برخوردار است، رونمایی شد.


